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EXTRAS 

din stenograma ședinței Senatului din 24 octombrie 2017

Doamna Emilia Arcan:

Mulțumesc, domnule președinte de ședință.

Bună dimineața, doamnelor și domnilor senatori!

Declarația politică de astăzi am intitulat-o „Anul agricol 2017”.

Ne îndreptăm spre sfârșitul acestei călduroase și frumoase toamne, când putem 

formula câteva constatări și învățăminte din anul agricol 2017.

Mai întâi apreciez că, dacă vorbim din prisma recoltelor și nu uităm calamitățile 

naturale din an, respectiv din aprilie anul acesta, când peste mare parte din țară a nins, 

afectând multe culturi, putem spune că am avut un an bun sau spre foarte bun.

Rezultatele deosebite au venit atât pentru că ne-a favorizat regimul meteorologic, 

cât și pentru că ne-am făcut și noi temele mai bine. Agricultorii au primit subvențiile la 

timp și au putut să-și facă lucrările și achizițiile necesare în perioadele optime și, așa cum 

se știe, s-au introdus câteva programe noi, cum ar fi cel privind încurajarea cultivării 

roșiilor timpurii sau un alt program, creșterea producției de carne de porc. Pentru anul 

viitor s-a dat drumul și la programul de sprijin pentru crescătorii de oi, la colectarea și 

vânzarea lânii.

Tot în sprijinul fermierilor este și decizia recentă a Guvernului PSD-ALDE privind 

înființarea agențiilor de mediere între cerere și ofertă de muncă zilieră. Aceste structuri vor 

fi acreditate de către Agenția Națională pentru Ocuparea Forței de Muncă prin agențiile 

pentru ocuparea forței de muncă județene și vor facilita punerea în legătură a beneficiarilor 

de lucrări cu zilierii în vederea stabilirii rapoartelor de muncă. În țara noastră e foarte bine 

cunoscută lipsa forței de muncă, dar și nevoia muncii zilierilor în agricultură și în 

construcții.

În același mod serios pregătim anul agricol următor, pentru care a și început plata 

subvențiilor încă din 16 octombrie 2017. Suma totală cu acest efort este de 2,7 miliarde de 

euro, bani pe care îi plătim din bugetul Ministerului Agriculturii și pe care urmează să-i 

recuperăm de la Uniunea Europeană.

La acest punct vreau să fac un scurt comentariu, pentru că în ultimele săptămâni au 

apărut date din sondaje de opinie care arătau că românii se bucură tot mai puțin de 

apartenența la Uniunea Europeană. În legătură cu sprijinul Uniunii Europene pentru 

agricultura din România, îl consider extraordinar de important. Fără acest sprijin putem 



face un exercițiu de imaginație și să vedem în ce stare precară ne-am fi aflat în acest sector 

vital al economiei și societății noastre. Așa că nu întotdeauna oamenii răspund la sondaje 

în cunoștință de cauză.

Ca membru în Comisia pentru agricultură din Senat, am avut posibilitatea să cunosc 

îndeaproape activitatea ministerului de resort, a domnului ministru Daea, a secretarilor de 

stat, a celorlalte structuri cu atribuții în politicile agricole și vreau să o apreciez ca fiind o 

activitate pozitivă. M-au impresionat în mod deosebit stăruința și competența domnului 

ministru Daea, căruia funcția i se potrivește cum nu se poate mai bine și o onorează așa 

cum se cuvine, cu mare profesionalism.

Ținând cont că în ultimele zile s-au sărbătorit în multe județe zilele recoltei, îi 

felicit de la această tribună pe fermierii români, pe toți agricultorii țării noastre pentru 

rezultatele bune din acest an agricol și le urez în continuare sănătate și putere de muncă.

Vă mulțumesc pentru atenție.

Sunt Emilia Arcan, senator PSD de Neamț, Circumscripția electorală nr. 29.

Mulțumesc.


